
Referat for mødet i Pårørenderåd Nord på Marienborgvej  

               Tirsdag d. 1. november 2018 – kl. 17.00. 
 

 

01. Gennemgang og eventuelle kommentarer til referatet af mødet d 11. september 2018. 

Referat er ikke lagt på hjemmesiden. Hans har rykket Maibrit herfor – nyt system, derfor lidt tekniske 

udfordringer. Det lægges på snarest. Ellers ingen bemærkninger. 

 

02. Opdatering af vedtægter, - orientering ved Hans. 

Hans har lavet udkast til nye vedtægter. Drøftes. Ændringer vedtages. Rundsendes og lægges på 

hjemmesiden. Ændringen har baggrund i, at der fremadrettet holdes valgmøde hver andet år, som 

også medfører at rådets medlemmer nu vælges for en periode på 4 år i stedet for tidligere 2 år. 

 

03. Erstatning for Bent i rådet / konstituering af rådet – orientering ved Hans. 

Bent Lunø har ønske om at udtræde af rådet, og dette er hans sidste møde. Bent er også næstformand, 

så en sådan skal også vælges. Der er enighed om, at næstformand vælges ved dagens møde. Bent 

foreslår Birgitte. Der er fuld enighed om dette, og Birgitte takker ja hertil. 

 

Der har været dialog i forhold til, hvordan man kan sikre bredest mulig dækning i Pårørenderåd Nord. 

Kan man gøre noget ved dette, nu hvor der er en vakant plads i rådet? Marienborgvej er ikke 

repræsenteret, og det ville jo være skønt, hvis det var muligt. Men kan det gøres bedst muligt, når der 

ikke står i vedtægterne, hvordan man skifter ud uden for valgperioden. 

Der er flere muligheder: 

- Sende brev ud til alle pårørende på MBV med, at man håber på, at en melder sig. Hvad så, hvis der 

er flere? Skal man så have valg uden for tidsrammen. En svær beslutning. Hvem har mandat til at 

beslutte, hvem der skal ind i rådet. Det står jo ikke i vedtægterne. En spændende debat om, 

hvordan man sikre at overholde vedtægter og ikke mindst en spændende debat om, hvordan man 

giver alle pårørende lige muligheder for at komme i rådet. 

Konklusion: Det er for svært at gå uden om vedtægterne og bare ”prikke” en pårørende i forhold til 

processen, når en plads er tom. Rådets medlemmer drøfter sagen – og alle rådsmedlemmer 

beslutter derfor, at man lader pladsen stå tom indtil næste officielle valg, som finder sted i 

november 2019. 

 

04. Drift og økonomi, opfølgning t.o.m. Q3 i 2018 - orientering ved Åse. 

a) Nyt fra Åse – økonomis status. Der er underskud på BCH – som hovedsageligt skyldes 

genhusningsudgifter. Åse forklarer, at der desværre har været flere udgifter hertil, end der er tilført 

budgettet. Dette skyldes hovedsageligt, at man har valgt at der skulle være en nattevagt på BCH og en i 

Langå – altså en nattevagt mere end normalt. Denne ekstra stilling har taget ekstrabevillingen, men 

fagligt kunne der ikke undværes denne opnormering i genhusningsperioden.  

 



Rådsmedlemmerne har følgende kommentarer til Åses udregning af, hvorfor dette underskud på BCH 

er opstået: Ved budgetlægning af genhusningen, burde der være taget højde for at der ville være 

funktioner der skal opretholdes både i Harridslev og i Langå, f.eks. nattevagten. Så reelt set er det 

måske udtryk for forkert budgetlægning, end en egentlig budgetoverskridelse. Og med erfaringerne fra 

den tidligere genhusning ved ombygning af Marienborgvej, burde det være muligt at undgå afvigelser 

på dette niveau.  

  

b) Herefter tales om forslag til budget 2019, som pt. er under udarbejdelse. Der er følgende forslag til 

effektiviseringer, som vil ramme BOA-Nord, såfremt det vedtages: 

 

 Effektivisering på kr. 285.000 til Mestringsvejlederne i Nord 

 Effektivisering på kr. 87.000 til AC på Marienborgvej 

 Effektivisering på på kr. 200.000 til Klub 85. 

 

Åse fremhæver at der jo vil være en høring og beslutning jfr. politisk proces. 

 

Drøftelse af dette i rådet. Der er bred enighed om, at det er svært i disse år at få tingene til at hænge 

sammen. Fra pårørendesiden blev der udtrykt stor frustration, og man finder det urimeligt at 

besparelserne tilsyneladende aldrig vil stoppe igen. Rent politisk synes det at være nemt og beslutte 

hvor meget der skal spares/effektiviseres, uden at man bekymrer sig ret meget om hvordan det skal 

realiseres i praksis og hvilken effekt det får for borgerne. 

  

c) Afdelingslederposten: Niels stopper. Vil en fra rådet være med til samtalerne? Som repræsentant 

uden beslutningskompetence. Rådet melder tilbage og takker for muligheden. 

 

d) Afdelingsleder Alice Teut er sygemeldt. Der fortælles om Camillas koordinatorfunktion.  

 

 

f) Der drøftes hvordan man i de små bofællesskaber kan sikres, når der ikke er personale tilstede – 

vagttelefon og vagtordningen skal virke og være opdateret. Åse taler med Niels om dette fungerer 

optimalt. 

 

 

05. Erfaringer/udfordringer med brug af ferietilkøbsloven og ledsagelse til fritidsaktiviteter – åben dialog 

ved Hans. 

 

Vedr. Ferietilkøbsloven. Der drøftes alle de aspekter som er i denne sag – herunder at borgerne har en 

ret til en standard på ferie, som tilbydes. Drøftelser forgår lige nu i udvalgte om, hvor mange dage det 

skal være.  

Ledsagelse: Åse forklarer de forskellige former for ledsagelse, som er i hverdagen i forhold til borgerne. 

Der er utydelighed i forhold til, hvad borgere tilbydes som en del af tilbuddet og hvad de selv kan/bør 



tilkøbe af egen ledsagelse. Åse er i gang med at udrede dette og forventer at kunne lave en mere 

tydelig ramme herefter.  

 

06. Eventuelt. 

Nye mødedatoer: Julefrokost bliver den 12. december på Gaia kl. 17. Åse har booket Gaia.  

 

Nye mødedatoer i 2019: 

- Onsdag den 6. marts kl. 17.00 

- Tirsdag den 18. juni kl. 17.00 

- Onsdag den 11. september kl. 17.00 

- December: Aftales senere 

Placering for møderne aftales senere. 

 

Slutteligt takker såvel rådsmedlemmer som ledelsen for en fantastisk indsats til Bent Lunø. 

 

 

Hans Lykkegaard Larsen, 

Formand for Pårørenderåd Nord  

 


